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Arrangörerna och FM-kommittén hälsade välkomna med en kort 
gammal informationsfilm om Hässleholm, Göingebygdens 
metropol. Samt framförde säkerhets- och praktisk information.   
  
Förbundsordförande Ponthus Jessmor hälsade välkomna med en 
historik över känslan från de senaste två åren. Han tackade också 
var och en som lägger ner tid och kraft för verksamheten, för vi är 
alla nyckeln till framtiden. Ponthus förklarade därefter mötet för 
öppnat. 
 

§ 1 
Förbundsmötets 
öppnande 

I enlighet med förbundets stadgar ska anmälan av ombud vara 
förbundsstyrelsen, FS, tillhanda senast fem veckor före 
förbundsmötets öppnande. Stadgemässigt var det möjliga antalet 
ombud 180 samt 1 revisorsröst till årets förbundsmöte.  
 
FO Ponthus Jessmor uppmanade alla ombud att lägga sig som 
aktiva i mötet i VoteIT, då det är därifrån meningen är att mötet 
ska fastställa röstlängden.  
  
Röstlängden kontrollerades analogt istället då det inte fungerade 
med VoteIT, d.v.s. Ponthus ropade upp alla röstnummer och 
ombudet fick svara ja. 
 
112 anmälda ombud närvarande, varav 17 ombudsfullmakter hade 
kommit in för sent.   
 

FM BESLÖT  

att godkänna de 17 ombud som inkommit för sent samt 
 

att fastställa mötets röstlängd till 112 ombud, vilket innebar att 
förbundsmötet 2023 var beslutsmässigt. 

 

§ 2 
Fastställande av röstlängd 

Enligt förbundets stadgar skall kallelse vara utfärdad senast fyra 
månader före FM. Kallelse publicerades på förbundet hemsida 5 
maj och genom Scouting Spirit nr 1 i början av april. 11 juni 
gjordes inlägg på sociala medier. 
 

FM BESLÖT  

att fastställa att förbundsmötet var stadgeenligt kallat. 
 

§ 3 
FS förslag nr 1: 
Fråga om huruvida 
stadgeenlig kallelse 
utfärdats 

FM BESLÖT  

att talartid i plenum räknas och att statistik över detta presenteras i 
slutet på mötet utifrån könsidentitet och ålder, 
 

§ 4 
FS förslag nr 2: 
Fastställande av 
arbetsordning för 
förbundsmötet 
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att vid fråga om personval använder förbundsmötet sig av VoteIT 
samt 
 

att fastställa mötesformer och arbetsordning för förbundsmötet. 
 
 

FM BESLÖT  

att fastställa föredragningslistan. 
 

§ 5 
FS förslag nr 3: 
Fastställande av 
föredragningslistan 

Hanna Petersson, valutskottet, förevisade valutskottets förslag till 
mötesfunktionärer.  
 
Mötesordföranden Maria Hansson och Anders Glemfelt 
presenterade sig. Maria meddelade att talartiden begränsas till 2 
minuter per inlägg i plenum för att mötet ska hålla tiden, och bad 
alla deltagare hålla god ton i debatten.  
 

FM BESLÖT  

att till mötesordförande välja 
Maria Hansson 
Anders Glemfelt 
 

att till mötessekreterare välja 
Elisabeth Larsson 
Elisa Dahlqvist 
Patrick Hassel-Zein 
Kristin Svensson 
 

att till röstkontrollanter välja 
Lina Andersson 
Erika Lindholm 
Erik Sjömålen 
Annika Herlin 
 

att till protokollsjusterare välja 
Nils Forsdahl 
Eva Kilnäs 
 

att till resefördelningskommitté välja 
Anders Eriksson 
Linn Lystad 
 

att till moderatorer för beredningsgrupperna välja 
Hanna Berglund-Nyhlander 
Mikael Lindberg Spiik 
Karin Johansson 
 

§ 6 
Val av mötesfunktionärer 
 
 
 
 
 
 
 
 
Val av mötesordförande 
 
 
 
 
Val mötessekreterare 
 
 
 
 
 
Val av röstkontrollanter 
 
 
 
 
 
Val av protokollsjusterare 
 
 
 
Val av 
resefördelningskommitté 
 
 
Val av moderatorer för 
beredningsgrupper 
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att till sekreterare för beredningsgrupperna välja 
Emilia Sandgren 
Anna Stenström 
Frida Heilert 
Simon Thörn 
Ellen Garnwall 
Jennie Granqvist 

 

Val av sekreterare för 
beredningsgrupper 
 

Oscar Johansson, förbundskassör, föredrog årsredovisningarna. 
Oscar lyfte bland annat 2021: Covid-19 pandemin som fortsatt 
påverkade verksamheten, så kostnaderna var lägre och ett bättre 
resultat än budgeterat. I övrigt inga stora förändringar vad gäller de 
ekonomiska posterna.  
 
2022: det gjordes en stor omorganisation av personalen, vilket 
ledde till delvis ökade kostnader, vilket resulterade i lägre personal-
kostnader 2023.  
 

FM BESLÖT  

att lägga årsredovisningen för 2021 till handlingarna samt 
 

att lägga årsredovisningen för 2022 till handlingarna 
 
 

§ 7 
Förbundsstyrelsens 
årsredovisning för 2021 
och 2022 
 

Katarina Funning, verksamhetsrevisor, föredrog revisions-
berättelserna. Revisorerna menar att årsredovisningarna har skett 
enligt god redovisningssed och föreslår FM att lägga revisions-
berättelsen till handlingarna. 
 

FM BESLÖT  

att lägga revisionsberättelsen för 2021 till handlingarna samt 
 

att lägga revisionsberättelsen för 2022 till handlingarna 
 
 

§ 8 
Revisionsberättelser för 
2021 och 2022 

FM BESLÖT  

att godkänna resultaträkningen för 2021 till 1 823 811, 
 

att fastställa balansräkningen omslutande 27 435 227 kr för 2021, 
 

att godkänna resultaträkningen för 2022 till -1 071 562 samt 
 

att fastställa balansräkningen omslutande 27 291 689 kr för 2022. 
 
 

§ 9 
Fastställande av resultat- 
och balansräkning för 
2021 och 2022 
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Katarina Funning, verksamhetsrevisor, föreslog att förbundsmötet 
beviljar ansvarsfrihet till förbundsstyrelsen.  
 

FM BESLÖT  

att i enlighet med revisorernas förslag, 
 

att bevilja förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2021 samt 
 

att bevilja förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2022. 

 

§ 10 
Fråga om ansvarsfrihet 

Oscar Johansson, förbundskassör, sa att fonden är per definition 
ingen ”riktig” fond, på ett förbundsmöte fattades ett beslut att 
införa en sådan men det gjordes aldrig.  
 
ORDNINGSFRÅGA  
Gunnel Johansson, Timmersdala scoutkår, önskade att presidiet 
frågar huruvida ”Någon däremot” vid beslut. 
 
Under 2021 delades inga bidrag ut och 2022 delades 35 000 kronor 
ut. 
 

FM BESLÖT  

att fastställa förvaltningsberättelsen för 2021 och lägga den till 
handlingarna samt 
 

att fastställa förvaltningsberättelsen för 2022 och lägga den till 
handlingarna. 

 

§ 11 
Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbunds 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Förvaltningsberättelse 
 

FM BESLÖT  

att anse revisionsberättelsen för 2021 redan behandlad samt 
 

att anse revisionsberättelsen för 2022 redan behandlad. 
 

§ 12 
Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbunds 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Revisionsberättelse 
 

ORDNINGSFRÅGA 
Oscar Johansson, förbundskassör, önskade att presidiet läste upp 
att-satserna som förbundsmötet tar beslut om. 
 

FM BESLÖT  

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
balansräkning för 2021 omslutande 532 630 kr 
 

§ 13 
Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbunds 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Fastställande av 
balansräkning 
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att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
balansräkning för 2022 omslutande 498 430 kr. 

 

FM BESLÖT  

att i enlighet med tidigare beslut under § 10 bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet för verksamhetsåren 2021 och 2022. 
 

§ 14 
Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbunds 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Beslut om ansvarsfrihet 
 

Oscar Johansson, förbundskassör, föredrog resultatet. Under 2022 
reglerades skulder. 
 
Inga anslag beviljades 2021 och 41 000 kr beviljades 2022. 
 

FM BESLÖT  

att fastställa förvaltningsberättelsen för 2021 och lägga den till 
handlingarna samt 
 

att fastställa förvaltningsberättelsen för 2022 och lägga den till 
handlingarna. 

 

§ 15 
Stiftelsen Dan Winthers 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Förvaltningsberättelse 
 

Katarina Funning, verksamhetsrevisor, sa att revisorernas 
uppfattning är att räkenskaperna har upprättats enligt god 
revisionssed. 
 

FM BESLÖT  

att anse revisionsberättelsen för 2021 redan behandlad samt 
 

att anse revisionsberättelsen för 2022 redan behandlad. 
 

§ 16 
Stiftelsen Dan Winthers 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Revisorernas berättelse 
 

FM BESLÖT  

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
balansräkning för 2021 omslutande 2 119 684 kr samt 
 

att i enlighet med revisorernas förslag fastställa resultat- och 
balansräkning för 2022 omslutande 1 898 010 kr. 

 

§ 17 
Stiftelsen Dan Winthers 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Fastställande av 
balansräkning 
 

FM BESLÖT  

att i enlighet med revisorernas förslag bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2021 samt 
 

§ 18 
Stiftelsen Dan Winthers 
Minnesfond 2021 och 
2022: 
Beslut om ansvarsfrihet 
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att i enlighet med revisorernas förslag bevilja styrelsen 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

 
Ponthus Jessmor, förbundsordförande, berättade att förbundets 
verksamhet växer, två nya scoutkårer har beviljats inträde under 
mandatperioden och förbundsstyrelsen vill uppmärksamma dem. 
Representanter från dessa scoutkårer ombads komma fram.  
 
Högsåsens scoutkår, Annie Roos och Lisa-Linnea Flising samt 
Alanwar scoutkår, Abdul Hamid El Ali och Zakaria Chmeis. 
 
Ponthus Jessmor delade ut varsin ny förbundshalsduk till dessa 
representanter, och ett startkit med saker som en nystartad kår kan 
behöva. 
 

Välkomnande av nya kårer 

Gunnel Johansson, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
 

FM BESLÖT  

att till ordinarie revisor välja 
Bengt-Ove Pettersson, Utby scoutkår 
 

att till revisorssuppleant välja 
Anders Johansson, Bergs scoutkår 

 

§ 19 
Val av revisor med 
suppleant till Stiftelsen 
NSF-scouternas fjällstugor 
i Storvallen 
 

Gunnel Johansson, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
 

FM BESLÖT  

att till ordinarie revisor välja 
Rolf Andersson, scoutkåren Vikingen-Ekeby. 
 

att till revisorssuppleant välja 
Christer Ipsonius, scoutkåren Vikingen-Ekeby. 

 

§ 20 
Val av revisor med 
suppleant till Stiftelsen 
Kungshols kurs- och 
lägergård 
 

Gunnel Johansson, valutskottet, föredrog valutskottets förslag. 
 

FM BESLÖT  

att till ordinarie revisor välja 
Fredrik Persson, Örebro scoutkår  
 

att till revisorssuppleant välja 
Anne Nordstedt, Flen scoutkår 

 

§ 21 
Val av revisor med 
suppleant till Stiftelsen 
Ransbergs Herrgård 
 

Förbundsmötet ajournerades. 
 

Ajournering 
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Mötet återupptogs. 
 

Mötets återupptagande 

Ellen Sjömålen, utbildningsutskottet, hälsade intresserade 
välkomna till nätverksträff för utbildare och utbildnings-
intresserade under lördagen. 
 

Praktisk information 
 

Först en kort video från Peter Moilanen från Narkotikapolitiskt 
Center, NPC. Peter skickar en varm hälsning till förbundsmötet 
och det viktiga arbetet NSF gör.  
 
IOGT-NTO representerades av Vanja Lindstedt, vice förbunds-
ordförande. Kim Reenaas, generalsekreterare samt Anna Frej 
förbundsstyrelseledamot tillika ordförande för IOGT-NTO 
Fastigheter AB, INFAB. Samtliga framförde hälsningar och 
uppmanade till samtal om verksamhet, fastigheter, ekonomi, 
Miljonlotteri och processen om en gemensam organisation, 
tackade för gott samarbete samt önskade mötet lycka till.  
 
Viktor Lundqvist, ordförande i Scouterna, hälsade att det var 
fantastiskt att samla så många på ett förbundsmöte, särskilt i en tid 
då demokratin är under tryck. Men att scoutrörelsen gör demokrati 
på riktigt, i kår, distrikt, förbund. Scouter lever demokratin. 2024 
blir ett spännande år, på Demokratijamboreen 2024 ska en ny 
strategisk inriktning för de kommande 10 åren antas. NSF-scouten 
Julius Kramer är Sveriges kandidat till världsscoutkommittén i 
WOSM. Ansökan är öppen för de som är intresserade av att delta 
på nordiska- eller världsscoutkonferensen. Viktor sa att Linn 
Ternefors är International Commissioner och svarar gärna på 
frågor om internationell scouting.  
 

Hälsningar 

Mötesordförande tog upp Eva Kilnäs, Mölnlycke scoutkår, 
önskemål om att beredningsgrupp 1 (FS förslag 4) och 7 (Motion 1 
och Motion 2) slås samman. Då ärendena ligger nära varandra och 
ombudet önskar att tre ärendena diskuteras samtidigt.  
 
Ponthus Jessmor, förbundsordförande, sa att förbundsstyrelsen 
har diskuterat upplägget för beredningsgrupperna och hade dessa 
funderingar. Anmälningsläget är att vissa ombud inte är anmälda 
till båda passen och det blir då ogynnsamt för dem. Det kan också 
bli en repetitiv diskussion som inte är värd vår tid. Förbunds-
styrelsen yrkar starkt avslag på detta.  
 
Mötesordföranden ställde frågan om förbundsmötet vill ta beslut 
då punkten inte finns med på dagordningen.  
 

FM BESLÖT  

att inte ta upp frågan. 
 

Ordningsfråga 
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Anders Eriksson, resefördelningskommittén, efterlyste 
resefördelningsblanketterna för fyra ombud. 

Resefördelningskommittén 

Evelina Räf, Varbergs scoutkår, tilldelades NSF:s stora 
förtjänstmärke för hennes engagemang i Varbergs scoutkår och i 
Västra distriktet. 
 

NSF:s stora förtjänstmärke 

Mötet ajournerades. 
 

Ajournering 

Förbundsmötet återupptogs. 
 

Återupptagande 

ORDNINGSFRÅGA 
Tove Nilsson, Eskilstuna scoutkår, frågade huruvida röstkorten 
ska räckas upp vid acklamation.  
 
Förbundsstyrelsen höll med om att detta är tradition på 
förbundsmötena.  
 
Presidiet hörsammade detta och bad mötet att arbeta enligt 
etablerad rutin. 
 

Ordningsfråga 

FM BESLÖT  

att fastställa röstlängden till 113. 
 

§ 22 
Röstlängd 

Anders Eriksson, resefördelningskommittén, redogjorde för 
arbetet med resefördelningen och meddelade att summan blev 
799 kronor. 
 

FM BESLÖT  

att fastställa resefördelningen till 799 kronor. 
 

§ 23 
Resefördelning 
 

Presidiet föreslog att ändra dagordningen så att Motion 1 Framtid 
för Nykterhetsrörelsens Scoutförbund och Motion nr 2 
Samgående med Scouterna behandlas före FS förslag nr 4 Tillsätta 
en utredning gällande en ny gemensam organisationsform för 
IOGT-NTO-rörelsen. 

FM BESLÖT  

att fortsätta arbeta efter tidigare fastställd föredragningslistan. 
 

Ordningsfråga 

ORDNINGSFRÅGA 
Alicia Baric, Jonsered scoutkår, efterfrågade redovisning av 
beredningsgruppernas diskussion. 
 
Hanna Berglund-Nyhlander, moderator, redogjorde för 
beredningsgruppens arbete. Det fanns många tankar och åsikter 
och gruppen hade inget huvudförslag.  

§ 24 
FS förslag nr 4: 
Tillsätta en utredning 
gällande en ny gemensam 
organisationsform för 
IOGT-NTO-rörelsen 
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Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
ORDNINGSFRÅGA 
Ponthus Jessmor, förbundsstyrelsen, bad förbundsmötet att hålla 
sig till talarlistan i debatten.  
 

FM BESLÖT  

att NSF:s förbundsstyrelse får i uppdrag att under 2023 inom NSF 
tillsätta en egen utredningsgrupp för NSF:s framtida 
organisationstillhörighet, vilken ska ha en bred erfarenhet av 
NSF, svensk scouting och nykterhetsrörelsen, 
 

att utredningsgruppen ges i uppdrag att föra samtal avseende 
NSF:s framtida anslutningsform med Scouterna samt med nya 
Nykterhetsrörelsen, 
 

att utredningsgruppen i samtal med Scouterna ges i uppdrag att 
utreda möjligheten för att NSF med sina ingående kårer får 
utgöra en form av intresseorganisation inom Scouterna med 
bibehållet organisationsnummer, 
 

att under 2023–2024 utreda en ny gemensam organisationsform i 
enlighet med direktiven ovan samt ge förbundsstyrelsen i 
uppdrag att besluta om och kalla till extra 
kongress/förbundsmöte under 2024 för att fatta beslut om ny 
organisationsform. 
 

FM BESLÖT  

att som medskick till förbundsstyrelse ge: 
förbundsstyrelsen verkar för att resultatet av utredningen ska 
påverka kårernas verksamhet så lite som möjligt, 
 
förbundsstyrelsen verkar för att riksstyrelsens protokoll är 
offentliga, 
 
förbundsstyrelsen verkar för att NSF har en distriktsindelning 
som är relevant för samarbete och utveckling av förbundet, 
 
förbundsstyrelsen verkar för att NSF fortsatt har en egen 
ekonomi, 
 
förbundsstyrelsen verkar för att distriktens framtida 
organisation beaktas i utredning. Detta kan ske i samarbete 
med distriktsordförandena, 
 
förbundsstyrelsen verkar för att vi är noga med att behålla vår 
samhörighet och kultur i en vidare omorganisering. 
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FM BESLÖT  

att avslå att förbundsmötet verkar för att NSF fortsatt blir ett 
fristående Scoutförbund med samverkansavtal med Scouterna 
och med den Nya Nykterhetsrörelsen. 
 

Hanna Berglund-Nyhlander, moderator, redogjorde för 
beredningsgruppens arbete. Beredningsgruppens förslag var att 
avslå motionen. 
 
Motionären önskade dra tillbaka motionen, men enligt arbets-
ordningen ska den behandlas. 
 
Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
 
SAKUPPLYSNING 
Oscar Johansson, förbundsstyrelsen, förtydligade att detta är en 
motion och inte ett medskick. 

FM BESLÖT  

att avslå Motion nr 1 Framtid för Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbund. 
 

§ 25 
Motion nr 1: 
Framtid för 
Nykterhetsrörelsens 
Scoutförbund 
 

Marie Nilsson, Eskilstuna scoutkår, frågade hur man gör för att 
byta ombud. 
 
Oscar Johansson, förbundsstyrelsen, förklarade hur man gör i 
VoteIT. 
 

Ordningsfråga 

Eskilstuna scoutkår meddelade att Marie Nilsson ersätter Tove 
Nilsson. 
 

Byte av ombud 

Hanna Berglund-Nyhlander, moderator, sammanfattade 
beredningsgruppens arbete. Beredningsgruppens förslag var att 
avslå motionen. 
 
Christer Ipsonius, scoutkåren Vikingen-Ekeby, sa att att-satserna 
jämkats och har antagits i ett tidigare beslut. 
 

FM BESLÖT  

att avslå Motion nr 2 Samgående med Scouterna. 
 
 
 

§ 26 
Motion nr 2: 
Samgående med Scouterna 
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FM BESLÖT  

att avslå att omgående uppta förhandlingar med Scouterna om 
samgående, 
 

att avslå att om möjligt i dessa förhandlingar verka för att NSF 
med sina ingående kårer får utgöra en form av 
intresseorganisation inom Scouterna med bibehållet 
organisationsnummer, 
 

att avslå att en förhandlingsdelegation med god erfarenhet om 
både svensk scouting och nykterhetsrörelsen, såväl historiskt 
som nuläge, sätts samman. Representation ska finnas från olika 
geografiska områden i landet samt 
 

att avslå att uppta förhandlingar med den framtida ”Nya 
nykterhetsrörelsen” om utformning av samverkansavtal mellan 
NSF-scoutkårer i Scouterna och ”Nya nykterhetsrörelsen. 

 
Förhandlingarna ajournerades och ombuden sjöng Bananas of the 
World. 
 

Ajournering 

Förhandlingarna återupptogs. 
 

Återupptagande av 
förhandlingarna 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. Det har varit en del jämkande och tilläggsförslag. 
Både Scouterna och IOGT-NTO har policys som kan användas. 
 
Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
 
Resepolicy 

FM BESLÖT  

att ersätta stycket Distriktens ansvar med följande text: 
 Scoutkårernas ansvar 
 I respektive scoutkår har kårstyrelsen ansvar för 

implementering av resepolicyn och att alla medlemmar i 
scoutkåren har information om resepolicyn. 

att stycket Reseutjämning för Utmanarscouter ersätts med 
följande text 

 Reseutjämning för Utmanarscouter 
 För utmanare tillämpas reseutjämning på ett fastställt belopp för 

de arrangemang som Tinget, alternativt 
Utmanarscoutkommittén, har beslutat om. Beloppet fastställs av 
förbundsstyrelsen. Ansökan görs på speciell blankett som delas ut 
i samband med varje arrangemang. 

 

§ 27 
FS förslag nr 5: 
Policydokument  
Hållbarhetspolicy 
Resepolicy 
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att ersätta stycket Reseersättningar med följande text 
 Reseersättning 
 NSF tillämpar reseersättning på kurser och utbildningar inom 

det förbundsgemensamma utbildningsramverket samt av 
förbundet arrangerade kurser. Det innebär att du får 
ersättning för den del av resekostnaden som överstiger ett 
fastställt belopp. Beloppet fastställs av förbundsstyrelsen. Givetvis skall 
din kostnad för resan motsvara de riktlinjer som ställs i denna 
policy vad gäller säkerhet, miljö och kostnad. 

Hållbarhetspolicy 

FM BESLÖT  

att ersätta stycket Distriktens ansvar med följande text: 
 Scoutkårernas ansvar 
 I respektive scoutkår har kårstyrelsen ansvar för 

implementering av hållbarhetspolicyn och att alla medlemmar 
i scoutkåren har information och utbildning om 
hållbarhetspolicyn. 

att under Rekommendationer för fordon ändra ”Vara klassad som 
miljöbil” till ”Vara ett fordon med låg miljöpåverkan som med 
fördel drivs av fossilfria drivmedel”, 
 

att under Resande och miljön ändra miljöklassad bil till miljöbil, 
 

att under Ekologisk hållbarhet ändra punkt 7 till: ”Vid matinköp ska 
lokala och säsongsbetonade varor väljas, i den mån det är 
möjligt. Tänk också på att välja alternativ med lågt 
koldioxidavtryck” 
 

att anta Resepolicy för Nykterhetsrörelsens scoutförbund, 
 

att anta Hållbarhetspolicyn för Nykterhetsrörelsens Scoutförbund, 
 

att uppdra till förbundsstyrelsen att ta fram en handlingsplan för 
hållbar utveckling utifrån Scouternas policydokument. 

 

FM BESLÖT  

att avslå att uppdra till förbundsstyrelsen att verka för en 
gemensam hållbarhetspolicy inom IOGT-NTO-rörelsen. 
 

Karin Johansson, moderator, redogjorde för beredningsgruppens 
arbete, där förbundsstyrelsen lade ett nytt förslag. 
 

§ 28 
FS förslag nr 6:  
Stadgar 
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Anders Glemfeldt, verksamhetsrevisor, informerade att de 
förtroendevalda revisorerna varit missnöjda över att de får 
handlingarna sent. Formuleringen strider inte mot bolagaslagen. 
 
Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 

FM BESLÖT  

att efter votering ändra § 2:12 ” till …Räkenskaperna ska avslutas 
samt vara granskande av revisorerna senast den 30 juni året 
efter räkenskapsåret…” 
 

att notera att beslutet är taget med 2/3-dels majoritet. 
 
Mötet ajournerades för dagen. 
 

Ajournering 

Mötet återupptogs söndag 29 oktober efter parentation. 
 

Återupptagande 

Oscar Johansson, förbundsstyrelsen, delade ut Ledfyren till 
Amandus Älgne, Mönsterås scoutkår. Förtjänstmärket delas ut till 
ung scout under 25 år som gjort synnerliga insatser. 
 

Utmärkelse 

Röstlängden justerades till 110. 
 

Justering av röstlängden 

Annie Roos, förbundsstyrelsen, informerade att under gårdagen 
pratade 11 kvinnor under 216 sekunder och 10 män under 297 
sekunder  
 

Rapport talartid 

Karin Johansson, moderator, informerade att beredningsgruppen 
ställer sig bakom förbundsstyrelsens förslag om att anta stadgarna. 
 
Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
 

FM BESLÖT  

att anta föreslagna förändringar av IOGT-NTO:s Junis, UNF:s 
och NSF:s stadgar Samverkan i IOGT-NTO-krets. 
 

att notera att beslutet är taget med 2/3-dels majoritet. 
 

§ 29 
RS förslag nr 1: 
Stadgar 

Karin Johansson, moderator, redogjorde för beredningsgruppens 
arbete. 
 
 
 

§ 30 
Motion nr 3: 
Stadgeändring av §3:2 
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FM BESLÖT  

att ändra § 3:2 i sista stycket att i stället lyda: ” Distriktsårsmötet är 
beslutsmässigt när det blivit kallat enligt stadgarna och minst 
hälften distriktets ombudsberättigade kårer representerade 
genom valda ombud.” 
 

att notera att beslutet tagits med 2/3 majoritet. 
 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, informerade att berednings-
gruppen var eniga om att avslå förbundsstyrelsen förslag nr 7. 
 
Nils Forsdahl, roverscoutkommittén, berättade att roverscouterna 
haft möte och valt ny kommitté som består av Nils Forsdahl, Dals-
Eds scoutkår, Anton Sjöö, Reftele scoutkår, Johan Gustavsson, 
scoutkåren Vikingen-Ekeby och Hanna Petersson, Mönsterås 
scoutkår. Gruppen har antagit en ny arbetsplan med mindre och 
kortare arrangemang där rovers själva arrangerar. Kommittén ska 
skapa kontaktnät och sprida annan verksamhet som rovers kan 
göra. Barn- och unga ska ha inflytande över den egen verksamhet. 
 

FM BESLÖT  

att nuvarande kommitté inkommer till förbundsstyrelsen med 
förslag på vad förbundet kan göra för roverscouter i NSF 
under 2024–2025, senast 2023-12-31, 
 

att förbundsstyrelsen arbetar för aktiviteter för att aktiviteter för 
roverscouterna ska marknadsföras tydligare i förbundets 
kanaler, 
 

att förbundsstyrelsen återrapporterar arbetet till förbundsmötet 
2025. 

 

FM BESLÖT  

att avslå att avveckla Roverscoutkommittén under 2023. 
 

§ 31 
FS förslag nr 7: 
Nedläggning av RScK 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för 
beredningsutskottets arbete.  
 
Presidiet redogjorde för beslutsordningen. 
 

FM BESLÖT  

att arrangera en ledarresa under 2025, 
 

§ 32 
FS Förslag nr 8: 
Ledarresan 
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att förbundsstyrelsen får i uppdrag att utse ett arrangörsteam för 
ledarresan, 
 

att arrangörsteamet får i uppdrag att undersöka externa 
ekonomiska medel för att finansiera resan, 
 

att ledarresan villkoras för att uppmuntra andra typer av 
engagemang inom NSF, 
 

att förbundet avsätter noll kronor till en ledarresa. 
 

FM BESLÖT  

att avslå att anslå 50 000 kr till ledarresa. 
 
Karin Johansson, moderator, redogjorde för beredningsutskottet 
arbete. Strategin är bra men behöver utvecklas innan den kan 
beslutas. Gruppen gjorde följande medskick:  

 Att strategin ska fokusera på medlemsantal, ekonomi och 
engagemang 

 Ha ett tydligt syfte 
 Kunna förstås och omsättas i verksamhet i kårer och 

distrikt 
 BU:s yttrande angående NSF:s identitet. 

o Vad är det som gör NSF unikt? 
o Vilka är våra styrkor i scoutrörelsen? 
o Vilka är våra styrkor i nykterhetsrörelsen? 
o Vilka är våra styrkor i samhället och internationellt? 
o Vilka styrkor ska förvaltas och utvecklas? 
o Varför är IOGT-NTO-rörelsen viktigt för NSF, 

varför är NSF viktig för IOGT-NTO-rörelsen? 
o Vilka strategiska tillgångar har NSF? 

 

FM BESLÖT  

att förbundsstyrelsen tillsätter och leder en projektgrupp 
bestående av medlemmar som får i uppdrag att ta fram ett 
förslag på strategi till nästa förbundsråd, 
 

att förbundsstyrelsen får mandat att utifrån kommande 
förbundsråds rekommendationer justera och anta strategin, 
 

att projektgruppen ska beakta beredningsgruppens medskick, 
samt medskick från den tidigare förbundsstyrelsens 
strategiarbete 
 

§ 33 
FS förslag nr 9: 
Strategi 
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Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. 
 

FM BESLÖT  

att förbundsstyrelsen tar fram statistik på andel ombud under 26 
per år samt medelålder på ombud på FM 2021 och FM 2023 
och presenterar denna på FM 2023, 
 

att förbundsstyrelsen ska arbeta gentemot kårer och distrikt för att 
öka ungdomsrepresentation på demokratiska arrangemang, 
 

att förbundsstyrelsen ska redovisa hur detta arbete har gått på 
nästa förbundsmöte, 
 

att förbundsstyrelsen presenterar statistik för andel ombud under 
26 år samt medelålder på ombud på FM 2025, 
 

att utvidga statistiken till att också inkludera statistik på talartid i 
olika åldersgrupper. 

 

§ 34 
Tingets förslag nr 1: 
Demokrati av ungdomar 
för ungdomar 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. Beredningsgruppen vill i likhet med förbunds-
styrelsens förslag anse motionen besvarad. 
 

FM BESLÖT  

att därmed anse motion nr 4 Gynna korridorsnacket besvarad. 
 

§ 35 
Motion nr 4: 
Gynna korridorsnacket 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. Beredningsgruppen anser att motionen var för 
detaljstyrande och vill avslå densamma. 
 

FM BESLÖT  

att avslå motion nr 5 projekt Ankare. 
 

§ 36 
Motion nr 5: 
Projekt Ankare 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. 
 

FM BESLÖT  

att förbundsstyrelsen ser till att inkludera Roverscouter som en 
åldersgrupp när ramar sätts för förbundsgemensamma 
aktiviteter. 
 

att dessa ramar utgår från arrangemangets förutsättningar. 

§ 37 
Motion nr 6: 
Rovers är deltagare också 
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Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. Beredningsgruppen menade att hantverkslägret 
För Händer inte hör hemma i arbetsplanen men i Arrangemangs-
planen. Frågan ställdes även vad som händer med Tillsammans. 
Familjescouting bör läggas till som ordinarie verksamhet och i 
övrigt bifalla förbundsstyrelsen förslag i sin helhet. 
 

FM BESLÖT  

att förbundsstyrelsen får som medskick att utarbeta hur kursen 
och arbetsmaterialet Tillsammans ska fungera framåt i 
förbundet, 
 

att NSF tydliggör att familjescouting är en av våra ordinarie 
verksamhetsgrenar med utgångspunkt i Scouternas koncept, 
 

att anpassa hemsida, sociala medier och medlemsregister till att 
också omfatta familjescouting, 
 

att anta arbetsplanen 2024–2025. 
 

§ 38 
FS förslag nr 10:  
Arbetsplan 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för berednings-
gruppens arbete. Gruppen tillstyrkte förslaget om att lägga till För 
händer. 
 

FM BESLÖT  

att lägga till följande arrangemang i arrangemangsplanen för 2025 
6–8/6 Hantverksläger För händer, Kungshol, 
 

att fastställa förbundets nationella arrangemangsplan, 
 

att förbundsstyrelsen meddelar om datum för förbundets 
nationella arrangemang 2024 senast 31/12 2023, 
 

att förbundsstyrelsen meddelar om datum för förbundets 
nationella arrangemang 2025 senat 31/12 2024. 
 

§ 39 
FS förslag nr 11: 
Arrangemangsplan 

Mötet ajournerades. 
 

Ajournering 

En video visades när Annie Roos, förbundsstyrelsen, delade ut 
utmärkelsen Årets unga avdelningsledare. till Max Buder, Stora 
Levene scoutkår för hans engagemang som äventyrarscoutledare. 
 

Utmärkelse 

Ponthus Jessmor, förbundsstyrelsen, presenterade statistik över 
åldersfördelning på Förbundsmötet 2021 resp. 2023 (anmälda). 
Andel ombud upp till 26 år uppgick till 28 procent båda åren.  
 

Statistik 
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Mötesordförande Maria Hansson påminde om att det är de äldres 
uppgift att låta de yngre vara delaktiga i beslut och demokrati-
arbetet. 
 
Simon Elfström Schönbeck, vice ordförande, framförde en 
hälsning från UNF. Han lyfte att UNF och NSF skulle kunna 
jobba mer ihop, och han ser fram emot att få diskutera framtida 
organisationsformer.  
 
Mona Örjes, förbundsordförande, och Joakim Lundqvist, 
generalsekreterare, framförde en hälsning från Junis. Mona lyfte att 
även Junis genomgått tuffa diskussioner och prioriteringar i 
samband med en tuffare ekonomisk situation, och berättade att det 
bland annat mynnat ut i en medveten satsning på socioekonomiskt 
utsatta områden och landsbygd. Mona påminde också om de 
metoder och material som finns inom Junis, som även kan 
användas av NSF. Joakim informerade om Vit Jul och årets 
satsning på mer rörligt material i sociala medier, och berättade 
även om de två företagssamarbeten man inlett inom kampanjen.  
 
Carl Persson framförde en hälsning från Wendelsbergs 
folkhögskola i Mölnlycke, där förbundsmötet 2021 delvis var 
förlagt och välkomnade alla till Wendelsberg. 
 

Hälsningar 

Mötet återupptogs. 
 

Återupptagande 

Mikael Lindberg Spiik, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Beredningsgruppen efterlyste mer information 
om hur arbetet med att ta fram årets arbetsplan gått till.  
 
Nanny Ytterbring, förbundsstyrelsen, redogjorde för hur arbetet 
med att ta fram årets arbetsplan gått till, med bland annat 
programaktiviteter, presentation på förbundsråd och enkät till 
medlemmar. 
 

FM BESLÖT  

att förbundsmötet sätter samman en arbetsgrupp bestående av 
ideella ledamöter med adjungerade ledamöter från 
förbundsstyrelsen och personalorganisationen som utvärderar 
metoden för en arbetsplan av hela förbundet, 
 

att arbetsgruppens resultat presenteras på kommande 
förbundsråd, 
 

att förbundsmötet väljer minst tre ledamöter, varav en 
sammankallandet till arbetsgruppen, 
 

§ 40 
FS förslag nr 12: 
Utvärdera 
arbetsplansarbete 
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att adjungerade ledamöter från FS och personal tillsätts av FS, 
 

att FS ges i mandat att tillsätta ytterligare ideella ledamöter till 
arbetsgruppen 
 

att föredragningslistan justeras med en extra punkt Val av 
arbetsgrupp för utvärdering av arbetsplansmodell. 
 

Hanna Berglund-Nyhlander, moderator, redogjorde för 
diskussionerna i beredningsgruppen. Beredningsgruppen ställer sig 
positiv till förslaget. 
 

FM BESLÖT  

att uppdra åt förbundsstyrelsen att inleda arbetet med att ta fram 
ett ekonomiskt ramverk, 
 

att i processen med att ta fram ett ekonomiskt ramverk ska en 
referensgrupp med bred representation tillsättas, 
 

att en delredovisning görs på Förbundsrådet 2024, 
 

att resultatet läggs fram till Förbundsmötet 2025. 
 

§ 41 
FS förslag nr 13: 
Ekonomiskt ramverk 

Karin Johansson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Beredningsgruppen var splittrad i huruvida 
man stod bakom förslaget eller inte, men ansåg att beslutet inte 
bör innehålla en summa då belopp för aktivitetsstöd behandlas i en 
annan punkt på dagordningen. 
 

FM BESLÖT  

att uppdra åt förbundsstyrelsen att se över förbundets stöd till 
familjescouting. 
 

FM BESLÖT  

att avslå att aktivitetsstöd betalas ut för deltagande medlemmar i 
åldern 3–25 år. 

 

§ 42 
Motion nr 7: 
Aktivitetsstöd till 
familjescouting 

Karin Johansson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Beredningsgruppen stod bakom FS förslag.  
 
Eva Kilnäs, Mölnlycke scoutkår, väckte sitt förslag ”Att resebidrag 
endast utbetalas till de som inte fått bidrag till samma ändamål av någon av 
minnesfonderna”.  
 

§ 43 
FS förslag nr 14: 
Internationellt resebidrag 
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FM BESLÖT  

att potten ska vara 20 000 kr per år för 2024, 
 

att potten ska vara 30 000 kr per år för 2025 samt 
 

att resebidrag endast utbetalas till de som inte fått bidrag till 
samma ändamål av någon av minnesfonderna. 

 
Karin Johansson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Beredningsgruppen står bakom BU:s förslag, 
med en höjning av förbundsavgifterna. 
 
Oscar Johansson, förbundskassör, presenterade vilken påverkan de 
olika förslagen får på budgeten. 
 

FM BESLÖT  

att årsavgiften för 2024 baseras på medlemsantalet 2023-12-31, 
 

att årsavgiften för 2024 som faktureras kårerna skall vara 
215 kr/medlem, 
 

att årsavgiften för 2024 för direktanslutna medlemmar skall vara 
250 kr/medlem, 
 

att årsavgiften för 2025 baseras på medlemsantalet 2024-12-31, 
 

att årsavgiften för 2025 som faktureras kårerna skall vara 
230 kr/medlem, 
 

att årsavgiften för 2025 för direktanslutna medlemmar skall vara 
265 kr/medlem, 
 

att årsavgiften för 2026 baseras på medlemsantalet 2025-12-31, 
 

att årsavgiften för 2026 som faktureras kårerna preliminärt skall 
vara 245 kr/medlem, 
 

att årsavgiften för 2026 för direktanslutna medlemmar preliminärt 
skall vara 280 kr/medlem. 
 

§ 44 
FS förslag nr 15: 
Förbundsavgifter 2024–
2025 och preliminärt 2026 

Karin Johansson, moderator, redogjorde för diskussionerna i 
beredningsgruppen. Beredningsgruppen stod bakom FS förslag. 
 
 
 

§ 45 
FS förslag nr 16: 
Aktivitetsstöd 2024–2025 
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FM BESLÖT  

att aktivitetsstöd betalas ut med 20 kr per deltagartillfälle under 
2024–2025 för deltagande medlemmar i åldrarna 6–25 år, 
 

att aktivitetsstöd preliminärt betalas ut med 20 kr per 
deltagartillfälle under 2026–2027 för deltagande medlemmar i 
åldrarna 6–25 år. 
 

FM BESLÖT  

att avslå att aktivitetsstödet betalas ut med 15 kr deltagartillfälle 
under 2026–2027 för deltagande medlemmar i åldrarna 6–25 
år. 

 
Ponthus Jessmor, förbundsstyrelsen, föreslog att den tillagda 
punkten enligt beslut § 40, läggs till innan nuvarande punkt 36 i 
dagordningen. 
 

FM BESLÖT  

att lägga till punkten Val av arbetsgrupp för utvärdering av 
arbetsplansmodell på föreslaget ställe i dagordningen. 

 

Justering av dagordning 

Hanna Berglund-Nyhlander, moderator, redogjorde för 
diskussionerna i beredningsgruppen. Det var en lång diskussion 
och det ställdes många frågor under beredningstiden. Den samlade 
bilden är att vi behöver skära i kostnaderna för att minska 
underskottet, och tillsammans behöver hjälpas åt och prioritera. 
Beredningsgruppens huvudförslag, ett paket med många olika att-
satser presenterades.  
 
Oscar Johansson, förbundsstyrelsen, informerade om att man inte 
hunnit avsluta diskussionen under beredningsgruppen, och yrkade 
därför på att de förslag som FS lagt efter beredningsgruppens slut 
ändå skulle behandlas. De att-satser som FS yrkar bifall på 
presenterades.  
 
Ellen Sjömålen, Mönsterås scoutkår, yrkade på tid för kåröver-
läggningar. 
 
AJOURNERING 
Mötet ajournerades i 12 minuter för enskilda överläggningar. 
 
Mötet återupptogs. 
 

§ 46 
FS förslag nr 17: 
Budget 2024–2025 
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Ellen Garnwall, beredningsgruppen, berättade om en av IOGT-
NTO-rörelsen ideell förening, INRIF:s projekt med WAGGGS i 
Rwanda. 
 
ORDNINGSFRÅGA 
Alicia Baric, Jonsered scoutkår, yrkade streck i debatten rörande 
förhandlingsordningen och arbetsformerna.  
 
Presidiet förtydligade att en budget är ett mål, men aldrig en 
garanterad sanning. 
 

FM BESLÖT  

att behålla befintlig arbetsordning, det vill säga att försent 
inkomna förslag inte ska behandlas. 

 
AJOURNERING 
Mötet ajournerades för lunch. 
 
ÅRERUPPTAGANDE 
Mötet återupptogs. 
 
Presidiet informerar att de fått påpekande att för mycket 
diskussion har tillåtits i plenum. Det kan vara en svår balans mellan 
debattinlägg och klargörande, med debatten skulle ha skett under 
lördagen. 
 

FM BESLÖT  

att riva upp beslutet om arbetsordning. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
ORDNINGSFRÅGA 
Malin Wahlqvist, Mölnlycke scoutkår, föreslår att röstningen görs i 
VoteIT. 
 
Hamid El Ali Abdul, Alanwar scoutkår och Chmeis Zakaria, 
Alanwar scoutkår lämnade in sina röstkort. 
 
RÖSTLÄNGD 
Röstlängden justerades till 111 ombud. 
 
Efraim Petterson, Stora Levene scoutkår, påminde om att beslut 
redan fattats om ledarresan. 
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FM BESLÖT  

att riva upp beslutet om arbetsordning. 
 
Presidiet presenterade beslutsordning. Att-satserna kommer att 
behandlas ämnesvis, där beslut först tas mellan de som står emot 
varandra, och därefter tilläggsförslag.  
 
Oscar Johansson, förbundskassör, informerade om att en live-
uppdatering av budgeten kommer gå att följa på en av skärmarna 
efter hand som beslut tas, i enlighet med beslut på Förbundsmötet 
2021. 
 

FM BESLÖT  

att förbundet bidrar med beslutat belopp till Vit jul endast om 
förbundet får bidrag från ungdomslotteriet som årligen täcker 
kostnaderna, 
 

att budgetera 100 000 kronor per år för 2024–2025 till Vit jul, 
 

att budgetera 500 000 kronor för 2024 till Förbundsläger, 
 

ORDNINGSFRÅGA 
Erik Sjömålen, Mönsterås scoutkår, önskade få en förklaring av 
vad det betyder att upplösa reserver så att alla förbundsmötes-
deltagare förstår vad det innebär. 
 
Oscar Johanson, förbundsstyrelsen, förklarade begreppet. 
 

FM BESLÖT  

att reserven för läger på 450 tkr upplöses, 
 

Oscar Johansson, förbundsstyrelsen, förklarade att på 
förbundsmötet 2021 fattades beslut om en långtidsbudget för 
stiftelserna, och att det nu finns förslag om att ändra detta. 
 

FM BESLÖT  

att notera beslutet från Förbundsmötet 2021 gällande bidrag till 
stiftelserna, 
 

att driftsbidraget till stiftelserna fördelas med 510 000 kr till 
Ransberg, 130 000 till Storvallen och 120 000 kronor till 
Kungshol per år under 2024 och 2025, 
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att ett fortsatt anställningsbidrag till Ransberg på 450 000 kronor 
budgeteras 2024, 
 

att ett fortsatt anställningsbidrag till Ransberg på 37 000 kronor 
budgeteras 2025, 
 

att budgetera 100 000 kronor för 2024 till Ledarskap och 
utbildning, 
 

att budgetera 90 000 kronor för 2025 till Ledarskap och 
utbildning. 

 
AJOURNERING 
Mötet ajournerades för fika. 
 
ÅTERUPPTAGANDE 
Mötet återupptogs. 
 
UTMÄRKELSE 
Ing-Britt Lindblad, Mölnlycke scoutkår, tilldelades NSF:s stora 
förtjänstmärke för sitt långvariga engagemang i kåren. 
 

FM BESLÖT  

att lägga till 25 000 kronor i budgeten för 2025 som en ekonomisk 
garant för hantverkslägret För händer, 
 

att ovanstående kostnadsbesparingar inte omfördelas till att öka 
andra kostnader utan gör att budgeterade underskott i stället 
minskas motsvarande belopp, 
 

att 10 procent av de samlade driftbidraget som ges till stiftelserna 
skall sättas av till anläggningscheckar. Anläggningscheckarna 
fördelas till kårerna baserat på deras medlemsantal föregående 
verksamhetsår. Anläggningscheckarna får användas av kårerna 
för att subventionera boende till maximalt 50 procent av 
boendekostnaden under vistelser på stiftelsernas anläggningar 
anordnade av kåren eller distriktet kåren tillhör. 
Anläggningscheckarna får inte användas för att subventionera 
boendekostnader under förbundsarrangemang, 
 

att medel kopplade till under året ej utnyttjade anläggningscheckar 
delas ut som extra bidrag till stiftelserna baserad på 
fördelningen av driftbidraget, 
 

att samtliga anläggningar får uppdrag att se över sina behov av 
ekonomiskt stöd från förbundet med syfte att minska 
nuvarande stöd, 
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att samtliga anläggningar jobbar med att öka extern finansiering 
till sin verksamhet, 
 

att minska budgeten för personalkostnader med 620 000 kr i 2023 
års prisnivå, 
 

att Roverscoutverksamhet (rsck) får 25 000kr i budget för vardera 
2024 och 2025, 
 

att avsätta 750 000kr, per år till INRIF för 2024 och 2025 under 
förutsättning att förbundet får bidrag från Miljonlotteriet som 
årligen täcker kostnaden, 
 

att för 2025 budgetera 3 000 000 kr i intäkter från Miljonlotteriet, 
 

att anta driftsbudget 2024–2025, 
 

att anta budget för 2024–2025. 
 

FM BESLÖT  

att avslå att kostanden för kampanjen Vit Jul på 300 tkr också 
stryks i budgeten för 2024–2025, 
 

att avslå att budgetera 300 000 kronor per år för 2024–2025 till 
Vit jul, 
 

att avslå att minska posten Förbundsläget till 15 000:- 
 

att avslå att driftsbidragen till Stiftelserna på 760 tkr minskas med 
25 procent till 570 tkr med fördelningen Ransberg 380 tkr, 
Storvallen 100 tkr och Kungshol 90 tkr, 
 

att avslå att anställningsbidraget till Ransberg på 700 tkr upphör 
och stryks i budgeten för 2024–2025, 
 

att avslå att FS får i uppdrag att avveckla sitt ansvar, såsom 
huvudman för Stiftelsen Ransbergs Herrgård, snarast så att det 
kan vara avslutat senast 2025, 
 

att avslå att lägga till posten övriga externa medel på 700 tkr 2025 
under posten intäkter. 

 
I enlighet med tidigare beslut i § 40 ska tre ledamöter väljas till 
arbetsgruppen utvärdering av arbetsplansmodell, varav en 
sammankallande. 
 
Nomineringar gavs i plenum, då arbetsgruppen var nytillsatt av 
förbundsmötet. Följande personer nominerades: Cecilia Holmblad, 
scoutkåren Vikingen-Ekeby (sammankallande), Viggo 

§ 47 
Val av arbetsgrupp för 
utvärdering av 
arbetsplansmodell 
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Myrenhammar, Östersunds scoutkår, Martin Kalling, Fyriskåren, 
och Nanny Ytterbring, Mönsterås scoutkår. 
 
ORDNINGSFRÅGA 
Frågan ställdes om inte beslutet var att förbundsstyrelsen skulle 
tillsätta arbetsgruppen. 
 
Ponthus Jessmor, förbundsstyrelsen, svarade att beslutet var att 
förbundsmötet skulle tillsätta arbetsgruppen. 
 

FM BESLÖT  

att till arbetsgruppen för utvärdering av arbetsplansmodellen välja 
 

att välja Cecilia Holmblad, scoutkåren Vikingen-Ekeby, 
sammankallande, 
 

att Viggo Myrenhammar, Östersund scoutkår, 
 

att Nanny Ytterbring, Mönsterås scoutkår, 
 

att Martin Kalling, Fyriskåren. 
 
Gunnel Johansson och Hanna Petersson, valutskottet, föredrog 
valutskottets förslag om 7 ledamöter och 2 suppleanter.  
 
Förbundsstyrelsen har som idé att arbeta med mer utskott och 
engagera fler ideella, i ekonomi, utbildning och andra frågor. 
Tanken är att det blir ett mer renodlat styrelsearbete för 
förbundsstyrelseledamöterna. Med erfarenhet att det ändå har hänt 
mycket i förbundsstyrelsen den senaste mandatperioden vill man 
också nominera två suppleanter. 
 
Christer Ipsonius, scoutkåren Vikingen-Ekeby, undrade vad 
valutskottet menade med längre tid, eftersom suppleanter har 
ständig beredskap. De har närvaro men inte rösträtt på 
styrelsemötena. 
 
Valutskottets förslag är att suppleanterna inte deltar i mötena men 
blir ständigt uppdaterade. 
 
Anders Ödman, förbundsstyrelsen, sa att i dagsläget behövs en 
utökad nationell ledningsgrupp, men så många kan man inte vara i 
förbundsstyrelsen. I år har man framgångsrikt arbetat med ett 
utbildningsutskott med två förbundsstyrelseledamöter. Vill 
fortsätta arbeta på detta vis, med till exempel ekonomiutskott och 
mindre kortsiktiga utskott. När styrelsen tillträdde efter FM 2021 
fanns i princip inga andra ideella på nationell nivå. 
 

§ 48 
Beslut om antal ledamöter 
och suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
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FM BESLÖT  

att förbundsstyrelsen består av 7 ledamöter och 2 suppleanter. 
 

FM BESLÖT  

att avslå scoutkåren Vikingens yrkande på att FS består av 9 
ledamöter. 

 
Gunnel Johansson, valutskottet, föredrog förslaget, samt bad alla 
kandidater att ställa sig framför presidiet, och att alla kort skulle 
presentera sig själva.  
 
En kort film visades också från kandidaten Sara Hill, som inte 
kunde närvara vid förbundsmötet.  
 
Oscar Johansson, förbundsstyrelsen och som kandiderar för 
omval, vill säga till förbundsmötet, att om ni inte litar på oss, välj 
inte oss. Föregående mandatperiod har det varit mycket tvivel och 
misstro, och det är inte roligt att som ideell sitta och ta emot den 
misstron utan fog. 
 

FM BESLÖT  

att till förbundsordförande välja 
Anders Ödman, Utby scoutkår, nyval 
 

att till vice förbundsordförande välja 
Birgitta Ipsonius, Lönneberga-Silverdalen scoutkår, nyval 
 

att till kassör välja 
Oscar Johansson, Värends scoutkår, omval 
 

att till ledamöter välja 
Björn Jönsson, Horn scoutkår, omval 
Anders Eriksson, Glasberget scoutkår, nyval 
Mikaela Fläderblom, Utby scoutkår, nyval 
Sara Hill, Grava scoutkår, nyval 
 

att till suppleanter välja 
Sofia Friman, Värends scoutkår, nyval 
David Agardh, scoutkåren Vikingen-Ekeby, nyval 

 

§ 49 
Val av ledamöter och 
suppleanter i 
förbundsstyrelsen 
 

Hanna Petersson, valutskottet, presenterade förslaget. 
 
Sofia Bergström, Nacka-Boo scoutkår, återlämnade sitt röstkort. 
 

§ 50 
Val av två revisorer med 
suppleanter 
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FM BESLÖT  

att till revisorer välja 
Katarina Funning, Hällans scoutkår, omval 
Ann-Katrin Lindgren, Östersunds scoutkår, nyval 
 

att till revisorssuppleant välja 
Johan Fridlund, Östersunds scoutkår, omval 
Lars Andersson, Nacka-Boo scoutkår, omval  

 
Hanna Petersson, valutskottet, presenterade förslaget. 
 

FM BESLÖT  

att beredningsutskottet ska bestå av fem ledamöter och en 
suppleant, 
 

att till beredningsutskott välja  
Ellen Garnwall, Örebro scoutkår, omval 
Efraim Pettersson, Stora Levene scoutkår, omval 
Jennie Granqvist, Värends scoutkår, omval 
Simon Thörn, Bergs scoutkår, omval 
Mats Kempinsky, Örebro scoutkår, nyval 
 

att till suppleant utse 
Niklas Blomqvist, Nacka-Boo scoutkår, omval 

 

§ 51 
Val av ledamöter och 
suppleanter i 
beredningsutskottet 
 

Gunnel Johansson, valutskottet, föredrog förslaget. 
 

FM BESLÖT  

att valutskottet ska bestå av fem ledamöter och en suppleant, 
 

att till valutskott välja 
Bodil Hansen, Eneryda scoutkår, omval 
Hanna Petersson, Mönsterås scoutkår, omval 
Linn Snöström, Östersunds scoutkår, omval 
Victor Åberg Varberg scoutkår, nyval 
Annie Roos, Högsåsen scoutkår, nyval 
 

att till suppleant välja 
Erik Norberg, Fleninge-Ödåkra scoutkår, nyval 

 

§ 52 
Val av ledamöter och 
suppleanter i valutskottet 
 

Anna Christensen, Västra distriktet lämnade tillbaka sitt röstkort. 
 
Ellen Sjömålen, Mönsterås scoutkår, hälsade att distrikten i 
Kalmar/Kronoberg-Blekinge bjuder in till förbundsmöte 2025 i 
Kalmar. 

§ 53 
FS förslag nr 18: 
Tid, plats och mötesform 
för förbundsmötet 2025 
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FM BESLÖT  

att förbundsmötet 2025 genomförs på hösten, 25–26 oktober, 
 

att samma arbetsformer som vid förbundsmötet 2023 används vid 
förbundsmötet 2025. 
 

att Kalmar scoutdistrikt och Kronoberg-Blekinge scoutdistrikt 
arrangerar förbundsmöte 2025, preliminärt i Kalmar, 
 

att vi under kommande förbundsråd diskuterar och arbetar fram 
ett nytt förslag på arbetsformer för kommande förbundsmöte. 
Vid dessa diskussioner skall fokus ligga på att lösa problemen 
som vi har med nuvarande arbetsformer och främja den 
demokratiska processen. 

 
Mötesordföranden Anders Glemfeldt och Maria Hansson tackade 
för sig och framförde ett önskemål om att nästa år få en skärm för 
att se vad som presenteras bakom sina ryggar. Därefter över-
lämnade de ordförandeklubban till den nyvalde förbunds-
ordföranden Anders Ödman.  
 
Anders Ödman tackade för förtroendet att få leda Nykterhets-
rörelsens Scoutförbund och sa att han ser med spänning fram 
emot uppgiften. 
 
Förbundsstyrelsen genom Anders Ödman och Sofia Friman 
avtackade avgående förbundsstyrelseledamöter, berednings-
gruppens funktionärer, avgående val- och beredningsutskott, 
avgående revisor, mötespresidiet samt FM-kommittén.  
 
Anders Ödman avslutade förbundsmötet och stämman sjöng 
tillsammans Scoutsången. 
 

§ 54 
Förbundsmötets 
avslutning 

 
Vid protokollet  Protokollsjusterare 
 
Elisabeth Larsson  Nils Forsdahl 
 
Elisa Dahlqvist  Eva Kilnäs 
 
Patrick Hassel-Zein   
 
Kristin Svensson   
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